
 

 

ACTA DE L'ASSEMBLEA DE VILAFRANCA EN COMÚ. 
Prèvia al Ple Municipal de l'Ajuntament. 

 

Lloc: l'Escorxador. 

Data: 14 de juny de 2021. 

Hora: de les 19 a les 21 h. 

Ordre del dia: 

 

1- Aprovació acta darrera assemblea del 17 de maig. 

2- Debat sobre els punts de l'Ordre del dia del Ple Municipal del dia 

15 de juny de 2021. 

3- Tema debat: ordenança animals de companyia. 

4- Informacions consells i grups de treball. 

5- Campanyes 

6- Informació fiscal i pressupostària. 

7- Diversos. 

 

1- Aprovació acta darrera assemblea del 17 de maig. 

S'APROVA 

2- Debat sobre els punts de l'Ordre del dia del Ple Municipal del dia 15 

de juny de 2021. 

1. ACTA PLE. Aprovació si s'escau, de l'acta de la sessió ordinària celebrada el dia 

18/05/2021, 

S'APROVA. 

2. 9/2021/1014- PRESA DE POSSESSIÓ DEL CÀRREC DE REGIDORA DE LA SRA. MARIA 

SARDÀ i RAVENTÓS. Jurament o promesa del càrrec de regidora de l'Ajuntament de 

Vilafranca de la Sra. Maria Sardà i Raventós. 

La nova regidora pren possessió com a regidora d'ERC en substitució de Monica Hill 

que va morir recentment. 

 



 
 

3. 10/2021/1014- PORTAVEU GRUP MUNICIPAL ERC. Donar compte de la designació 

de portaveu del grup municipal d'ERC. 

Informar al Ple que el nou portaveu del grup municipal d'ERC serà Pere Sàbat i LLuverol 

en substitució de Mónica Hill. 

4. INFORME DEL SÍNDIC DE GREUGES. Informe al Ple del Síndic de Greuges de 

Vilafranca.  

El Síndic de Greuges, Sr. Jaume Rafecas i Ruíz presenta al Ple l'informe anual de la seva 

activitat. 

S'han realitzat 30 intervencions directes i se n'han derivat 67 a altres estaments. 

Destaca en positiu el funcionament de la OAC i la millora en alguns serveis.  

També fa menció a la solució que es va donar en el tema del paisatge urbà arran de la 

queixa d'un ciutadà. Considera que en part la solució es va deure al seguiment fet des 

de la sindicatura. 

En negatiu destaca una vegada més la lentitud de l'equip de govern en respondre les 

seves demandes, cosa que alenteix molt el tancament de casos. 

Des de VeC li agraïm la feina feta i referent a la seva demanda que l'ajuntament 

empadroni tothom que visqui a la Vila li recordem que aquesta també era una 

demanda nostra via moció. 

5. 11/2021/1014- NOMENAMENT DE REPRESENTANT AL CONSORCI SANITARI. 

Nomenament de Representant al Consorci Sanitari de l'Alt Penedès i  Garraf. 

S'informa del nomenament del nou representant al Consorci. 

6.1/2021/1640 - COMPTE GENERAL 2020. Aprovació si s'escau del compte general de 

l'exercici pressupostari 2020. 

ABSTENCIÓ 

7.15/2021/1627- MODIFICACIÓ DE CRÈDITS. Proposta d'aprovació si s'escau, de 

l'expedient de modificació de crèdits. 

Seguim amb el mateix criteri de sempre quan es presenten modificacions del 

pressupost. 

ABSTENCIÓ 

 



 
 

8.3/2021/2992- ASSOCIACIÓ DE MUNICIPIS DE L'ARC METROPOLITÀ DE BARCELONA. 

Proposta d'aprovació si s'escau, de la constitució l'Ajuntament de Vilafranca del 

Penedès juntament amb els altres municipis fundadors, l'Associació de Municipis de 

l'Arc Metropolita de Barcelona. 

Es reedita l'associació de municipis propers a Barcelona (regió metropolitana). El 

document que es presenta està bé però no hi ha cap referència a l'agricultura. Caldria 

veure si cal incloure'n alguna. 

La nostra proposta és retirar aquesta proposta del Ple d'avui per estudiar-lo. 

Si no es retira ABSTENCIÓ. 

9. 3/2021/1455- MODIFICACIÓ PLANTILLA DE PERSONAL LABORAL. Proposta 

d'aprovació si s'escau, de la modificació d'una plaça de la plantilla de personal laboral. 

La proposta és substituir una plaça d'una categoria més alta a més baixa per adaptar-la 

a la realitat. 

A FAVOR 

10. 1/2021/APROVACIÓ DEFINITIVA DEL REGLAMEN DE PRESTACIONS 

ECONÒMIQUES DE CARÀCTER SOCIAL. Aprovació definitiva del "Reglament Municipal 

Regulador de Prestacions Econòmiques de Caràcter Social de l'Ajuntament de 

Vilafranca del Penedès". 

Aquest reglament ha millorat respecte al primer. 

A FAVOR 

11.1/2021/HAB_TENS - ÀREA D'HABITATGE TENS. Aprovació si s'escau, de la 

sol·licitud de declaració d'àrea amb mercat d'habitatge tens de Vilafranca, conforme 

l'article 3, apartat 4, de la llei 11/2020 de mesures urgents en matèria de contenció de 

rendes en els contractes d'arrendament d'habitatge. 

A l'últim Ple ja hi a haver una moció sobre el tema de l'àrea d'habitatge tens que 

nosaltres vam votar a favor. 

Per que Vilafranca pugui ser declarada àrea d'habitatge ens cal sol·licitar-ho i complir 

uns barems. 

El lloguer mig a Vilafranca és d'uns 582 €, ha pujat un 30,7 % en 5 anys. A Catalunya un 

23 %. 

 



 
 

L'esforç que ha de fer una persona en relació al sou per pagar l'habitatge ha de ser 

com a màxim del 30% segons l'IDCAT. A Vilafranca és del 40%. 

Els darrers 5 anys els preus (30%), han pujat més de 3 punts que l'IPC (3%). 

Per tot això es pot demanar la qualificació d'àrea amb mercat d'habitatge tens. 

A FAVOR 

12. 29/2021/1029- MOCIÓ SOBRE DESPLEGAMENT D'INSTAL·LACIONS D'ENERGIA 

RENOVABLE Moció que presenta el grup municipal de VeC sobre el desplegament de 

les instal·lacions d'energia renovable a Catalunya. 

El nou decret proposa moltes plaques fotovoltaiques al Penedès. 

A Catalunya anem endarrere en respecte a altres zones de l'estat si volem arribar al 

compromís del 2030. 

La nostra proposta és no derogar el desplegament de la llei sinó refer els articles que 

calguin i desenvolupar 2 lleis marc per protegir el desenvolupament de les energies 

renovables. 

A FAVOR 

13. 30/2021/1029- MOCIÓ DE SUPORT A LA CIUTADANIA DE COLOMBIANA. Moció 

que presenta el grup municipal de VeC de suport a la ciutadania colombiana amb 

l'objecte que el Govern colombià garanteixi els drets fonamentals i protegeixi qui els 

exerceix. 

Aquesta és una moció que presenta VeC a proposta de CCOO. Albert Rodríguez, en 

nom del sindicat la presenta al Ple. 

A FAVOR 

14. 31/2021/1029- MOCIÓ PER LA MILLORA DE L'ACCÉS ALS ENTORNS ESCOLARS. 

Moció que presenta al grup municipal d'ERC per la millora de l'accés als entorns 

escolars de Vilafranca. 

Moció en la que estem plenament d'acord. De fet nosaltres n'hem fet varies en el 

mateix sentit i ho portàvem al programa electoral. 

A FAVOR 

 

 



 
 

15.32/2021/1029- MOCIÓ PEL PERMÍS DE MENSTRUACIÓ. Moció que presenta el grup 

municipal d'ERC per la negociació de la incorporació del permís de menstruació i 

climateri a l'Ajuntament de Vilafranca. 

Demanem alguns aclariment i proposem que si s'aprova es faci extensible al personal 

dels serveis externalitzats. 

A FAVOR 

16.33/2021/1029- MOCIÓ EN SOLIDRITAT AMB PALESTINA. Moció que presenta el 

grup municipal de la CUP en solidaritat amb Palestina i de condemna als atacs Sheikh 

Jarrah, Al-Aqsa i Gaza. 

A FAVOR 

17. 34/2021/1029- MOCIÓ DE SUPORT AL POBLE DE COLÒMBIA. Moció que presenta 

el grup municipal de la CUP de suport al poble de Colòmbia 

A FAVOR 

18.35/2021/1029- MOCIÓ DE REBUIG A L'INDULT ALS POLÍTICS CONDEMNATS PER 

SEDICIÓ I MALVERSACIÓ DE FONS PÚBLICS. Moció que presenta el grup municipal de 

C's de rebuig a l'indult als polítics condemnats per sedició i malversació de fons públics 

pels fets ocorreguts a Catalunya derivats del procés separatista. 

EN CONTRA 

 

PRECS I PREGUNTES. 

- Com es regula la normativa de velocitat al municipi?. 

- Posar els contenidors en llocs que no dificultin el poder veure els vianants. 

- A St. Julià senyalitzen els carrers amb problemes però no les voreres. 

- Pla del Diable/Pere el Gran hi ha un pas de vianants just en un canvi de rasant. Cal 

buscar millors emplaçaments. 

- Hi ha pressupost per arreglar voreres? 

- A la rotonda de la FECA no hi ha pas de vianants en un costat. 

-Seguiment del pla bicis i patins per voreres (repreguntar). 



 
 

3- Tema debat: ordenança animals de companyia. 

La companya Núria i altres membres del col·lectiu Vilanimals ens expliquen que el 

2019 es va presentar l'ordenança sobre animals a Vilafranca i que ha estat molt 

positiva. Aquest any es proposa a la Mancomunitat fer una campanya per fer extensiva 

aquesta ordenança. 

Es reuneixen 21 entitats que constaten el fet que les necessitats animals són les 

mateixes a tot arreu.  

A la Mancomunitat cal millorar les ordenances de benestar animal i caldria una 

regidoria. 

En una entrevista amb Abigail Garrido i Sergi Bagés expliquen que pels municipis més 

petits no és un tema fàcil. Veuen bé tenir la mateixa ordenança però la seva aplicació 

no és obligatòria. 

Es demanar senyalitzar les colònies de gats i no donar-los menjar des de fora perquè és 

pitjor. 

Es proposa intentar que a cada municipi algun grup municipal presenti moció perquè 

els ajuntaments estiguin obligats a fer ordenança. Al menys als municipis més grans. 

El Ramon Arnabat proposa presentar també una moció als 3 Consells Comarcals, Alt 

Penedès,Baix Penedès i Garraf. 

4- Informacions consells i grups de treball. 

- Consell per la igualtat: 

Tenim l'acta de la reunió anterior i la memòria 2020. Aquesta memòria explica que 

s'ha fet formació entre els regid@rs i també pressupostos amb perspectiva de gènere. 

Hi ha una treballadora de baixa des de fa 6 mesos i això significa menys capacitat de 

treball. 

La valoració del Pla d'Igualtat a mitja legislatura, s'està fent de manera interna. Es pot 

demanar i cal demanar també el reglament. 

- Consell de comerç i turisme. 

Es demanava pressupostos per poder dinamitzar el mon de la cutura a curt i mitjà 

termini. 



 
 

- Drets Socials. 

Destacar la poca assistència a la reunió del mes de maig.  

La representat de l'associació del síndrome d'alcoholisme fetal demana poder parlar 

amb la nova directora del Servei  Montse Domènech per poder-li explicar la 

problemàtica de la seva associació. 

Per primera vegada en la memòria hi ha dades per barris. Hi ha menys expedients i ha 

disminuït l'absentisme menys en el cas de la gent gran. Hi han hagut visites a domicili. 

Les problemàtiques més recurrents són les econòmiques i les d'habitatge. No hi ha 

dades de menors. El COVID ha fet augmentar la pobresa infantil. 

L'Ajuntament vol fer un pla pilot contra l'analfabetisme digital. 

També es planteja fer una "casa petita" a l'Espirall. 

Pel que fa al banc d'aliments han atès 1500 persones, el que suposa un increment i 

també han atès 23 persones portant-los els àpats a domicili. 

El programa "obrint camins" ha contactat amb 350 persones per telèfon. 

S'han fet tallers de memòria als barris. 

- Consell de les arts. 

Es van aprovar les programacions de Cal Bolet i l'Auditori. Aquestes programacions les 

marquen els tècnics de l'Ajuntament, els membres del Consell poden proposar. Es 

busca arribar com a més camps millor. 

Dels 50 espectacles proposats per dos semestres se n'han hagut de suspendre 7. El 

balanç general tenint en compte les circumstàncies especials que hem patit és bo. 

L'ocupació a estat dun 67,40 %. 

5- Campanyes. 

Campanya transport públic. 

S'ha centrat en el transport ferroviari. S'han fet articles, mocions i una proposició al 

Parlament. 

Es crea una webb conjunta amb S, Sadurní i Gelida per parlar de problemàtiques sobre 

aquest tema. 

 



 
 

Campanya Salut. 

Es constata que l'hospital de Vilafranca va perdent serveis i per tant qualitat. Demà dia 

15 ens reunirem amb el Gerent per explicar-li la nostra preocupació. 

6- Informació fiscal i pressupostària. 

En Marc informa que a 30 de juny es fa el tancament del trimestre. El pressupost és 

real amb dades de juny. 

També s'informa que l'aportació que el Ramon fa al grup variarà per motius fiscals, per 

evitar-li perjudicis. 

7- Diversos. 

- Informar que els plens presencials no es reprendran fins el mes de setembre. 

-  El proper dimecres dia 16 de juny hi haurà una trobada del nostre regidor amb els 

veïns i veïnes de l'Espirall pe tal que ens puguin explicar els problemes que veuen al 

barri. 

- El dia 6 de juliol una representació de VeC anirà a l'Ajuntament del Prat per poder 

escoltar de primera ma algunes accions municipals interessants que ells fan. 

- La Luz proposa fer algun tipus d'acte reivindicatiu per protestar contra la pujada del  

preu de la llum (concentració; manifestació...). 

 

       Vilafranca, 14 de juny de 2021. 

 

 

 


